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11591 - Karındaki sesler, abdesti bozar mı (karından sesler gelmesiyle

abdest bozulur mu)?

Soru

Abdestin bozulması konusunda, insandan yel çıktığı zaman abdesti bozulur. Ben, bir kimse, (namaz

sırasında) bir ses işitmezse veya bir koku hissetmezse, abdestin bozulmadığına ve namaza devam

etmesi gerektiğine dâir bir hadis okumuştum. Fakat ben, karnımda bir ses işitir de bu ses dışarı

çıkmazsa, namazdan çıkmam ve yeniden abdest almam gerekir mi?

Detaylı cevap

Allah’a hamd olsun.

Hiç şüphe yok ki, Rasûlullah -sallallahu aleyhi ve sellem-, sormuş olduğunuz bir durumda

namazdan çıkmanın ölçüsünü bize açıkça beyan etmiştir.

Nitekim Ebu Hureyre'den -Allah ondan râzı olsun- rivâyet olunduğuna göre o şöyle demiştir:

"Rasûlullah -sallallahu aleyhi ve sellem- buyurdu ki:

اذَا وجدَ احدُكم ف بطْنه شَيىا فَاشْل علَيه اخَرج منْه شَء ام ، فََ يخْرجن من الْمسجِدِ حتَّ يسمع صوتًا او يجِدَ رِيحا. [

[ رواه مسلم

"Sizden biriniz karnında bir şeyler hisseder de dışarıya bir şeyin çıkıp-çıkmadığında müşkil

durumda kalırsa (kendisinden yel çıkıp-çıkmadığı konusunda şüpheye düşerse), bir ses (yellenme

sesi) duymadıkçaveya bir koku hissetmedikçe(kendisinden yel çıktığını hissetmedikçe yeniden

abdest almak için) sakın mescitten çıkmasın." (Müslim; hadis no: 326)

Abdullah b. Zeyd'den -Allah ondan râzı olsun- rivâyet olunduğuna göre o şöyle demiştir:

رِفنْصلا ي وا لنْفَتلا ي :فَقَال ،لاةالص ف ءَّجِدُ الشي نَّها هلَيا لخَيالَّذِي ي لجالر لَّمسو هلَيع هال َّلص هولِ السر َلا اَش نَّها
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[ حتَّ يسمع صوتًا او يجِدَ رِيحا. [ رواه البخاري ومسلم

"Rasûlullah -sallallahu aleyhi ve sellem-’e, namaz sırasında birşeyler hissettiği duygusu gelen

(dübüründen koku veya ses çıktığı/yellendiği kendisine hayal edilen) kişinin durumundan şikâyette

bulunulunca o şöyle buyurmuştur:

- (Dübüründen) bir ses işitmedikçe veya bir koku hissetmedikçe namazı bırakmasın." (Buhârî; hadis

no: 137. Müslim; hadis no: 361)

İmam Nevevî -Allah ona rahmet etsin- şöyle demiştir:

"Bu hadis, İslâm dîninin esaslarından birisi ve fıkıh kâidelerinden büyük bir kâidedir. O da şudur:

Aksi bir durum belli olmadıkça bir şeyin aslının kalıcı olduğuna (abdestli olduğuna) hükmetmektir.

Sonradan meydana gelen şüpheli durum bir şeye zarar vermez." ("Sahih-i Müslim'in Şerhi"; c: 4, s:

49)

Necâsetin dışarı çıkmadan önceki durumuna itibar edilmez.Zirâ gazların hareket etmesi

neticesinde insanın karnında birtakım sesler çıkabilir.

Bu sebeple namaz kılan bir kimse, karnında bir ses işitir de abdesti bozan bir şey kendisinden

çıkmazsa ve ses işitmek veya koku hissetmek gibi bir delil de bulmazsa, bu durumda (kendisine

gelen bu vesveseye) itibar etmemesi gerekir. Çünkü aslolan, bu kimsenin abdestlilik durumunun

devam etmesi ve abdestinin bozulmamış olmasıdır. Bu kimse, kendisinden bir şeyin çıktığından

emin olmadıkça namazdan çıkmamalıdır. Çünkü yakîn (abdestlilik durumu), şüphe (abdestin

bozulması şüphesi) ile izâle olmaz.

Allah Teâlâ en iyi bilendir.


